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‘Het is nog nooit
zo donker geweest,
of het wordt altijd 
wel weer licht...’

D E N  H E L D E R

GROEN
L I NKS



Het zijn bijzondere, nare tijden. Wat een paar maanden gele-
den nog een ver-van-ons-bed-bericht leek, is inmiddels heel
dichtbij gekomen en heeft een grote impact op ons allemaal.

Er is een pandemie gaande die ons hele leven op zijn kop zet. Wie had
kunnen bedenken dat ieders leven door een virus overhoop zou worden
gegooid? En toch is dat waar we nu staan.
Winkels zijn gesloten of hebben een streng deurbeleid, mensen werken
thuis, examens zijn afgelast, we mogen niet met meer dan drie mensen
samenkomen. Mensen kunnen niet meer uit eten, naar de sportschool,
de kapper of gezellig een drankje doen. Zaken die voor mensen verve-
lend zijn, maar die ook een enorme invloed hebben op de economie.
Heel veel ondernemers zien hun
inkomsten dalen naar nul.

Rol voor de gemeenteraad
En daar ligt een rol voor de gemeente-
raad. De gemeente moet maatregelen
treffen, bovenop de rijksmaatregelen,
om ervoor te zorgen dat bedrijven, in-
stanties en organisaties zoals buurt-
huizen en verenigingen deze periode
redelijk doorkomen en niet omvallen.
Maar: hoe doen we dat? Vergaderen kan nu niet. Gemeenteraadsbeslui-
ten moeten in een openbare vergadering, met fysieke aanwezigheid
van raadsleden, genomen worden. We wachten met smart op een
noodwet van het ministerie van binnenlandse zaken, die digitaal ver-
gaderen en digitaal besluiten nemen mogelijk maakt.

Ik vind het vreemd dat hier niet al een scenario voor klaarlag. Ik mis ook
de communicatie vanuit de gemeente naar de inwoners. Die zou veel
breder en duidelijker moeten zijn, zowel digitaal als gedrukt. Juist nu
moet de gemeente steun, informatie en stabiliteit bieden.

kadernota moet herzien worden
De raad was bezig om de kadernota vorm te geven (de kaders voor de
begroting). Wat mij betreft gaat alles grondig herzien worden, omdat
we nu eerst als gemeente goed uit deze crisis moeten komen en daarna
pas weer kunnen nadenken over “leuke” wensenlijstjes van politieke
partijen. 

Waardering
Op deze plek wil ik ook graag mijn
waardering uitspreken. Voor al die men-
sen die zich nu dag en nacht inzetten
om de maatschappij draaiende te hou-
den. De mensen in de zorg, de winkels,
de schoonmaak, de logistiek.
De mensen die zich inzetten voor ande-
ren, die boodschappen halen voor ie-
mand in de buurt, die buitenconcerten
geven bij zorgcentra en al die anderen. 

Ik wens u allen heel veel sterkte,
gezondheid en liefde toe.
Pas goed op elkaar en op uzelf.

Marije Boessenkool

op de
coronacrisis
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“
vreemd dat er geen scenario klaarlag
voor digitaal vergaderen.
En de communicatie moet duidelijker.

“
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Voor de tweede informatieavond over de RES, (de Regionale Energie Strate-
gie) kregen we als leesvoer het document “Stand van zaken Noord-Holland
per 2 december 2019”. Dit startte met de mededeling dat de koepels VNG, IPO
en UVW het Klimaatakkoord hebben ondertekend. We
kunnen dus verder met het opstellen van een RES,
waarin tot 2030 de opgaven van ‘duurzame elektriciteit
opwekken en aardgasvrij maken van de gebouwde om-
geving’ uit het Klimaatakkoord worden uitgewerkt. In
het informatieblad wordt het proces beschreven waar-
mee de concept-RES tot stand komt en hoe dit verder
wordt uitgewerkt tot de RES 1.0.

De geschiedenis:
Op 28 juni 2019 publiceerde het kabinet het Klimaatak-
koord: de Nederlandse uitwerking van de internationale
klimaatafspraken van Parijs (2015). We gaan met elkaar
de CO2-uitstoot sterk verminderen: in 2030 met de helft t.o.v. 1990. 
Eén van de afspraken is dat 30 energieregio’s in Nederland onderzoeken waar
en hoe het best duurzame elektriciteit op land (wind en zon) opgewekt kan
worden. Maar ook welke warmtebronnen te gebruiken zijn zodat wijken en
gebouwen van het aardgas af kunnen. Waar is ruimte en hoeveel? Zijn de
plekken maatschappelijk gezien acceptabel en financieel haalbaar? De geza-
menlijke landelijke opgave voor 2030 in de RES is 49% minder CO2-uitstoot
opgewekt door 35 TWh (35.000.000.000 kWh) opgesteld wind- en zonne-
energie vermogen. Hiervan is al een flinke hoeveelheid geplaatst. 

Anti-windmolen kramp
Tijdens de avond werden de locaties waar er gezocht moet gaan worden wel
vertoond maar men schoot regelmatig in een soort anti-windmolenkramp en
ging, net als in onze kranten, zich afzetten tegen wind zonder met een alter-
natief te komen. Ook werden er bedenkingen tegen grootschalige zonne-
energie geuit. Maar ja, de op te wekken aantal TWh elektriciteit haal je niet
met een handvol zonnepanelen. Het rijk heeft een strak tijdschema opgelegd
en ik voorzie dat er straks gewoon gebieden worden aangewezen als ze zelf
met niets komen. 
In een RES beschrijft elke energieregio dus zijn eigen keuzes. Het Nationaal
Programma ondersteunt de regio's bij het maken van de RES. De energieregio
“Noord-Holland Noord” bestaat uit 18 gemeentes.

Op twee momenten leveren de regio’s een versie aan van hun RES:
• De Concept RES wordt op 1 juni 2020 aangeboden aan het NP RES.
• De RES 1.0 wordt op 1 maart 2021 aangeboden aan het NP RES. Deze wordt

om de 2 jaren geactualiseerd. Het stopt dus niet!

De Nederlandse overheid wil de CO2-uitstoot in 2030 met 49% en in 2050
met 95% verminderen. Naast duurzaam opwekken, ook het aardgasverbruik
in woningen terugdringen. Dit kan op twee manieren: 

• Woningen beter isoleren en gebruikmaken van een
hybride warmtepomp, waardoor het aardgasverbruik
daalt.

• Helemaal van het aardgas af door te kiezen voor:
– Elektrische warmtepomp (‘all electric’). – Aansluiting
op een warmtenet.  – Verwarmen met duurzame gassen
(biogas, groen gas, groen waterstofgas), eventueel in
combinatie met een hybride warmtepomp.

Hernieuwbare bronnen
Wordt er gebruik gemaakt van hernieuwbare bronnen
voor de warmteproductie? Dan kun je spreken van een
duurzaam alternatief. Denk aan duurzame gassen of het

opwekken van elektriciteit voor all electric woningen met zonne- of wind-
energie. Hetzelfde geldt voor geothermie en warmte uit oppervlaktewater
om warmtenetten te voeden. Elk alternatief om het aardgasverbruik terug te
dringen, heeft impact op het elektriciteits- en gasnet. Daarom zijn de regio-
nale netbeheerders ook betrokken bij de overstap naar een andere warmte-
voorziening.

Hoe pakt Nederland het aan? Nederland stimuleert het gebruik van
schone energiebronnen zoals windenergie en zonne-energie. In 2020 moet
14 procent van de gebruikte energie ‘schoon’ zijn. Verder bevordert de over-
heid duurzame mobiliteit, ander materiaalgebruik en het energiezuinig
maken van gebouwen en huizen. Ook wil het kabinet het Europese emissie-
handelssysteem (ETS) aanscherpen. Afspraken staan onder andere in het SER
Energieakkoord. Het klimaatbeleid van Nederland voor de langere termijn
(tot 2030) staat in de Klimaatagenda.

Nederland ligt op koers om het gestelde doel van 16 procent minder
uitstoot voor 2020 te halen, maar de rechter vindt dat Nederland
moet meer doen. Als we de opwarming van de aarde willen beperken tot 2
graden, moet de CO2-uitstoot in 2020 minstens 25 tot 40 procent lager zijn
dan in 1990. Daarom moet Nederland van de rechter zorgen dat de Neder-
landse CO2-uitstoot in 2020 minstens 25 procent lager is dan in 1990. De
Stichting Urgenda had hierom gevraagd. De Nederlandse staat is in beroep
gegaan tegen de uitspraak, maar probeert nu om toch deze 25 procent te
halen, omdat ook het hoger beroep werd verloren.

onze mensenlongen zullen er blij van worden!

De Regionale
Energie Strategie:

Het moet

Sneller!

door  Fred van Vliet
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Op zondagmiddag 8 maart werd in de Helderse Vallei ons Green Event
gehouden. Een duurzaamheidsevenement met infomatiekramen op
een breed gebied, omlijst met live muziek. Het werd, ondanks het gure
weer, door circa 150 mensen bezocht. Hartelijk dank voor iedereen die
ons zo geweldig geholpen heeft! Ons Green Event werd gehouden vlak
voordat het coronavirus in alle hevigheid toesloeg.
Wij wensen iedereen sterkte en vertrouwen!

De vernieuwende kwaliteitswinkel BikeStore was aanwezig met speci-
ale elektrische fietsen

De opening door onze penningmeester Tessa Augustijn (het lachebekje
rechts) en Anouk Gielen van GroenLinks Prov. Staten Noordholland 

Speciaal voor de kinderen stond Jill Voysey er met een kraam over het
maken van een insectenhotel

En natuurlijk had GroenLinks ook een eigen kraam

Onze groene broeder Fred van Vliet had 2 kramen: Over de energietran-
sitie en over stadsvogels
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Het maffe meiden duo Blitzz gaf swingende shows, met evergreens uit
de Rock & Roll en Ballads

Spontane samenzang van de bands, met California Dreaming

De groene en linkse troubadour Vincent Koerse zong kritische, humo-
ristische liedjes

Bl!tzz: Close harmony with a smile

Een GroenLinks strijdlied, waar we allemaal hoop en energie van moe-
ten krijgen, ook in deze tijd: https://youtu.be/yavzs8Lwu_M

Samen met zang en percussie van Vleppyie Auwers



Mensen doen soms rare dingen. Ze hamsteren wc-papier, houden lockdown-feestjes en
denken gratis met het OV te kunnen reizen omdat ze niet meer voor in de bus mogen stap-
pen. Dit zijn mensen die alleen aan ikke-ikke-ikke denken en de rest kan stikken.
Afschuwelijk.

Gelukkig zie  je ook veel mensen die nu niet zozeer aan zichzelf denken, maar juist aan anderen.
Mensen die hulp aanbieden aan anderen, die via social media sportles geven, of samen via Skype
muziek maken of die een teddybeer achter het raam zetten om voor kinderen het “saaie” dagelijkse
rondje lopen te veranderen in een spannende speurtocht. 

Ik zie bedrijven die op verschillende creatieve manieren hun waren verkopen, restaurants die nu be-
zorgen, mensen die mondkapjes naaien voor anderen. Ik zie ook de milieuvervuiling afnemen, de
files verdwijnen en mensen die de natuur meer gaan waarderen nu hun wereld opeens erg klein ge-

worden is.
En o, wat zou ik graag willen dat dit soort mooie dingen
zouden blijven, ook nadat we het virus onder controle
hebben.
Want blijkbaar kunnen best veel mensen goed thuiswerken, red-
den we het ook zonder vliegvakantie en zijn we prima in staat om
de mensen in onze buurt te ondersteunen waar nodig.

Dit virus werd een pandemie doordat mensen de hele wereld over
reisden, vaak voor hun eigen plezier. We hebben ons dit zelf op
onze hals gehaald door ons globalisme. Maar achteraf met een
verwijtend vingertje zwaaien heeft geen zin, dat wil ik hier ook
niet doen. Ik heb juist een wens.
Laten we uit deze vreselijke periode alsjeblieft ook een paar
mooie dingen overhouden. Laten we de mooie initiatieven, de

grotere saamhorigheid en de waardering voor al die mensen die in de zorg en andere cruciale beroe-
pen werken behouden. Laten we al die mensen die nu ons land draaiende houden ook financieel de
waardering geven die ze verdienen. Laten we nu de basis leggen voor een socialere, schonere
maatschappij, waar mensen bewuster bezig zijn met reizen, spullen kopen en de natuur. 

Marije Boessenkool
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‘Laten we uit deze
vreselijke periode ook wat
goeds overhouden...’

filevrij

De lucht-
verontreiniging

is enorm
afgenomen

Spontaan
buitenconcert

voor
geïsoleerde

bewoners
van

‘de Golfstroom’ 

burenhulp

foto:
Woldhulp
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Wat na de coronacrisis? Een Linkse Lente?
Breek me de bek niet open. Sinds ik politiek actief
werd in 1973, heb ik slechts Hoekse en Kabel-
jauwse twisten meegemaakt binnen de ‘linkse
beweging’. Ik was zelf van de pacifistische bloed-
groep, de PSP. Wij waren net zo zuiver in de leer en dus net zo
erg als gereformeerde scherpslijpers, die goed waren voor het
ene kerkschisma na het andere.

De Grote Vijand voor ons was de PvdA – linkse lapzwansen die blin-
delings de USA en de NAVO volgden! Communisten waren hopeloos
in Lenin en Stalin verdwaalde lieden, die blindelings de orders uit het
Kremlin afwachtten en daarom altijd verdacht waren.
George Orwell waarschuwde ons al!

De PPR was als afsplitsing van de KVP weliswaar een sympathiek ka-
bouterclubje, maar toch vooral een verzameling mislukte Jezuïeten –
eens Paaps, altijd Paaps!
Na een handdruk (het was ver voor de Corona) met een van hen
moest je goed je vingers na tellen, wist je (van wijlen Hans Gruijters).  

Ach, wat hadden wij wereldverbeteraars het druk toen: wij wilden
niets minder dan de revolutie en totale ontwapening (en wel meteen
ja!), maar bovenal de bestrijding van onze geestverwanten.  

Na de financiële en economische crisis van 2008 zitten we nu in een
massale angstpsychose van ongekende omvang vanwege een nietig
virus. Zelfs tijdens de Cubacrisis in 1962 was het lang zo erg niet.
Toen waren we slechts een vingerklik op de rode knop verwijderd van
de Apocalyps! Tig miljoen megaton aan waterstofbommen – die van

Hiroshima en Nagasaki waren in verhouding voetzoekers – zouden
mens en dier, de hele planeet naar niveau Maan brengen. Er werd
toen ook toiletpapier gehamsterd en er werd door de overheid gead-
viseerd om onder de trap te gaan zitten.
Maar de sfeer was toch van: ‘ach, als het zover is, dan is er niets aan
te doen. Doe gewoon, relax een beetje.’

Straks weer massaal vliegen?
Er wordt vast wel een serum tegen het Coronavirus gevonden en
daarna kunnen we weer massaal – je zal het zien - overgaan tot de
orde van de dag. Lekker veel vliegen bijvoorbeeld.  Of, gaan we het
anders doen? Trekken we lering uit deze hysterie, die over een jaar
door ons waarschijnlijk vol schaamte zal worden bezien? Als oud sek-
telid wil ik nu graag het juiste doen, want nu het bruine tuig weer
begint te marcheren, kunnen we ons niet veroorloven om nog eens
de fout te begaan van onze linkse voorgangers tijdens de Weimar Re-
publiek: ‘bestrijdt niet elkaar, maar de echte vijand.’

Aan banden leggen
Als we het kapitaal en vrije markt wereldwijd niet aan banden leg-
gen, dan is het zaakje niet meer te redden. Het gaat als nooit tevoren
om het verkrijgen van macht. Heel eng voor sekteleden als ik, maar
als we de krachten nu niet bundelen, dan kan Rutte straks gewoon
met bruin gaan regeren en boeren, bedrijfsleven en de KLM blijven
fêteren met publieke middelen.

Ach ja, uiteindelijk
ben ik gewoon een
ouderwetse sociaal-
democraat – ooit de
Grote Vijand!
Niks mis mee.

Kom socialisten,
sluit de rijen! 

Na de corona een linkse lente?

Beeld: GeenStijl.nl



Teksten: Fractie GroenLinks
Column: Gerard Hoekmeijer
Foto’s: Kees de Jager

en Adinda de Boer
Vormgeving: www.keesdejager.com
Verspreiding: Secretariaat GroenLinks
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GroenLinks heeft in de Tweede Kamer 14 zetels.
In diverse steden zijn we de grootste partij.  Er is een be-
weging ontstaan voor een eerlijker, socialer en duurza-
mer Nederland. Onze Helderse fractie heeft
gemotiveerde specialisten op elk gebied en wordt ge-
waardeerd voor haar visie en betrouwbaarheid.
Maar de fractie kan het niet alleen. Hulp van leden en
sympathisanten blijft nodig.

WAT kUNT U DoEN?

• Geheel vrijblijvend eens langskomen bij onze
fractievergadering. Mail ons en we laten u datum
en plaats weten.

• Ad hoc of regelmatig, maar altijd vrijblijvend,
helpen met klusjes. Mail naar ons secretariaat:

groenlinksdenhelder@gmail.com

• Lid worden: https://wordlid.groenlinks.nl
Een lidmaatschap verplicht u tot niets, maar helpt ons
enorm. Wij zetten ons in voor een duurzame, sociale en
groene stad. Al voor € 2,- per maand wordt u lid en helpt
u mee aan een duurzaam en sociaal Den Helder.

• vragen? Mail naar ons raadslid: 
marijeboessenkool@gmail.com
of naar :
groenlinksdenhelder@gmail.com

GROENLINKS

Doe mee!
Hoe?
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GROEN!

oPEN EN WARM?

Politiek kan elitair gevonden worden:
- ‘Zij beslissen toch wel wat ze zelf willen. Ik heb daar geen invloed op.’ 
- ‘Politieke partijen hebben een hoge drempel.’
- ‘Ik word geen lid van een politieke partij, al vind ik hun standpunten nog zo

goed.’
- ‘Als ik naar een raadsvergadering kijk of een ander politiek gesprek, lijkt het al-

lemaal zo ingewikkeld, daar pas ik niet bij.’

De mensen die zo denken, maar wel  een affiniteit met een partij hebben,
kunnen heel waardevol voor ons zijn. Men kan uitstekende ideeën hebben of
een unieke bijdrage leveren. 
Op dit moment heeft GroenLinks een kern van  harde werkers die vergaderen,
organiseren, zich een slag in de rondte werken en soms prachtige resultaten
bereiken.
GroenLinks zit in een flow, onze ideeën spreken steeds meer mensen aan, de
partij groeit.

Meer mensen betekent meer mogelijkheden
Hoog en laag, jong en oud kunnen kennis maken met ons en ons  inspireren.
Het belangrijkste is toegankelijkheid; hoe kunnen mensen spontaan en laag-
drempelig met ons in contact komen, hoe kunnen zij openheid en warmte er-
varen? Onze achterban is heel kostbaar. Niet alleen zij, ook mensen die nog
zoekende zijn, zullen een partij die de hand uitstrekt ook buiten de verkie-
zingstijd zeker waarderen.

Column door Adinda de Boer

Positieve
Politiek



Na alle slechte berichten over het Coronavirus, wat aandacht voor een
andere, meer groene Corona: de ananasplant. Deze exotische sensatie
onder de kamerplanten is een lid van het bromeliagewas en komt van
oorsprong uit de tropen van Zuid Amerika, voornamelijk Uruguay.
De ananasplant houdt van een warme, lichte plek met hoge lucht-
vochtigheid. Maar te dicht bij de verwarming of de volle
zon is een beetje teveel van het goede. En van kletsnatte
voeten houdt ze al helemaal niet; eenmaal per
week een beetje water geven in het hart van de
plant is voldoende. Dat mag ook met de plantenspuit.
Na de bloei ontstaat in het midden van de plant
een vrucht in de vorm van een ananas. Als de
vrucht rijp is, valt die er vanzelf af. Die is niet voor
consumptie bedoeld, maar eventueel wel eetbaar
(wordt niet aanbevolen). De ananasplant is
niet giftig voor mensen en huisdieren. Ook
verspreid de plant een zoete ananas-
geur in de kamer.

Een nadeel is dat ananasplanten –
net als bromelia’s- maar één keer
bloeien en daarna afsterven.
Meestal na zo’n 3 tot 6 maanden.
Gelukkig vormt zich vaak aan de
voet van de moederplant een jong
plantje, dat opgepot kan worden

en uitgroeien tot een nieuwe
volwassen plant. Maar dan
moet je wel geduld hebben.
Een andere manier is vlak voordat de plant begint af te sterven, de bo-
venste helft van de ananasvrucht, inclusief de toef bladeren die er op

zit, afsnijden en een paar dagen laten indrogen. Daarna in
potgrond vermengd met wat zand planten en voilà, er

komt weer een nieuwe ananasplant tot wasdom.

Anti snurk-plant:
In tegenstelling tot andere planten geeft de ananas-
plant ’s nachts zuurstof af. Daarbij stoot ze een lucht-

wegverwijdende geur en het ontstekingsremmende
enzym bromeliane uit. Die combinatie maakt dat de
plant bekend staat als anti snurk-plant!

Zet er dus gerust een in je slaapkamer als je
partner snurkt. 

korona aardbei:
En dan is er ook nog een aardbei-ras met de naam

Korona. Anders gespeld, maar fonetisch hetzelfde.
Dit ras staat bekend als heerlijk zoet en sappig en zeer ge-

schikt om jam van te maken...

De Ananasplant

door Marja Timmers

(Comosus Corona)
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Voor de mensen die getroffen zijn.... Voor de mensen die bang zijn... Voor de oma’s en opa’s die 
achter glas naar hun kleinkind moeten zwaaien... Voor de ZZP-er die geen opdrachten meer krijgt...
Voor de werknemer die ontslagen is omdat zijn werkgever het moeilijk heeft....  voor de  culturele
gezelschappen waarvan alle uitvoeringen geannuleerd zijn... Voor de kleine ondernemer die vreest
voor het voortbestaan van zijn bedrijf. Voor de verstandelijk beperkte, die niet kan snappen waarom
knuffelen niet mag... Voor alle harde werkers in de Zorg, die zich dag en nacht voor ons inzetten.
Voor de initiatieven in de buurten om kwetsbaren te helpen...
Voor alle mensen die hopen dat de maatschappij na deze crisis essentieel zal verbeteren...

GroenLinks
wenst

iedereen
Sterkte

en
vertrouwen!

Foto: OGreen Clean Machines


